
 
 

 
 
 

 

 
Bijdrage Programmabegroting 2023-2026 

 

Inleiding 

De centrale vraag die vandaag voorligt is hoe de programmabegroting voor de periode 

2023-2026 zich verhoudt tot de problemen waar we in onze gemeente vandaag de dag 

voor staan. De betaalbaarheid van het leven komt daarmee steeds meer onder druk te 

staan en dan hebben het nog niet eens over de grote mentale last waarmee steeds meer 

mensen te maken hebben. Waar de betaalbaarheid kan worden opgelost met 

compensatiemaatregelen geldt dit niet voor de weerbaarheid. Het risico is dat we niet 

alleen in een recessie terecht komen maar ook in een depressie. Mensen worden steeds 

bozer, het wantrouwen neemt de overhand en daarmee glijden we steeds verder af van 

de normen en waarden die ons juist verbinden.  

Het CDA vind dat het lokale bestuur zich maximaal moet inspannen om te verbinden en 

licht te brengen in deze duisternis. Niet alleen figuurlijk maar ook letterlijk. De 

gemeenten moet juist in deze tijd dicht bij de mensen staan die hulp nodig hebben. De 

complexiteit van eventuele maatregelen mag wat ons geen reden zijn om mensen in de 

kou te laten staan. 

Gelukkig zien we dat het College niet stil zit en zich vorige week bereid heeft getoond 

om in actie te komen. Maar dat was nog niet heel concreet en ook was voor ons niet 

duidelijk of er financiële dekking is. Daarom hebben samen met andere partijen een 

amendement voorbereid om die ruimte te geven. Dat betekent overigens niet dat wij 

vinden dat geld zomaar moet worden uitgegeven. Wij willen graag het College aan zet 

laten om met concrete voorstellen te komen. Wij horen straks graag of er ondertussen 

daarover meer duidelijk kan komen.  

Dan gaan we over naar de inhoud: 

Inhoud 

Allereerst stellen wij vast dat de kwaliteit van de begroting opnieuw verbeterd is en dat 

er op het gebied van leesbaarheid, begrijpelijkheid en toegankelijkheid stappen zijn 

gezet. De infographics zijn verhelderend en de door de Raad gewenste indicatoren zien 

we op steeds meer plekken in de begroting terugkomen in de vorm van streefwaarden.  

Het tweede compliment gaat over het resultaat van de begroting. Het huishoudboekje 

blijft inclusief de verwerking van het coalitieakkoord “Toekomstbestendig groeien” goed 

op orde. We hadden graag al meer zicht gehad op de concrete uitwerking van de 

plannen maar daarvoor zullen we nog geduld moeten hebben. Aan de slag! zeggen wij 

dus richting het College!  
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Wat we wel kunnen constateren is dat organisatie op veel fronten wordt versterkt. 

Daarmee is er ruimte voor meer FTE’s en kan het piepen en kraken van de organisatie 

worden verholpen. De verzachting van de ombuigingen zijn vanaf 2024 opgenomen 

maar wij willen net als andere partijen toch snel inzicht in de uitwerking.   

Verder zien we dat de ratio van de algemene dekkingsreserve prima is en dat geldt ook 

voor de ratio van het Weerstandsvermogen. De heer Nobel kan tevreden zijn.  

Over de jaren 2023 t/m 2025 is er zoals eerder gezegd dus sprake van een positief 

saldo. Sterker nog: de overschotten lopen op tot een bedrag van maar liefst 15,0 miljoen. 

Wij vinden het echter onverstandig om deze financiële ruimte nu te gaan gebruiken voor 

structurele uitgaven. We hebben te maken met een flink aantal risico’s waar ik zo nog op 

in zal gaan.  

Het college stelt wel voor om op een minder defensieve manier om te gaan met de 

begrotingsregels van de Provincie. De laatste twee jaren mogen maximaal negatief zijn. 

Hoewel het CDA altijd terughoudend is met het uitgeven van geld dat je niet hebt, zien 

wij wel de voordelen. Maar helemaal helder is het voorstel nog niet, graag krijgen we 

daar nog een toelichting op van het college.   

Als we kijken naar de belastingvoorstellen vinden wij het positief dat het College is 

gelukt om in deze moeilijke tijden de lokale lasten niet mee te laten doen in de gekte van 

de prijsstijgingen. Alles is al duur zat. Het blijft uiteraard vreemd om een 

inflatiecorrectie van 2,4% te beoordelen als iets positiefs. De vraag is wel of we de 

torenhoge inflatiecorrectie later wel moeten gaan doorbereken in de lokale belastingen. 

Risico’s 

Voorzitter, dan willen we graag terugkomen op de risico’s. We zien gelukkig dat het 

College met een flink aantal stelposten voorsorteert op het geen wat op ons af kan 

komen. Dat is ook onderdeel van Toekomstbestendig groeien. De grote vraag is of deze 

voorzieningen voldoende zijn.  

- De materiaalprijzen zijn flink gestegen. Toch is het normale inflatiecijfer 

gebruikt. Dit betekent dat uitgaven zullen stijgen 
- Er wordt voor WMO en Jeugdzorg een stelpost van 4,5 % ingevoerd. Vanaf 2024 

is rekening gehouden met 2%. Het risico bestaat van de groei hoger is , maar in 
de begroting zijn geen extra middelen opgenomen voor het wegwerken van 

wachtlijsten. Kan zeker duurder uitpakken. 
- De tekorten in de personele capaciteit. Zijn de stelposten wel toereikend? 
- Er is nog geen dekking voor de afschaffing van de hondenbelasting in 2024 

En zo kunnen we nog even doorgaan.  

Voorzitter, ik ga afronden en wil het College meegeven om het roer de komende 

maanden stevig in de handen te houden zodat op tijd kan worden bijgestuurd als ineens 

wind op steekt die we niet hadden verwacht. De belangen van onze inwoners moeten 

hierbij altijd voorop staan.   

 

Erik van der Peet 

Fractievoorzitter 

Nieuw-Vennep, 10 november 2022 


